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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 14. februar 

2008 (Alm. del - spørgsmål nr. 125-129) udbedt sig min besvarelse af følgende 

 

Spørgsmål 128: 

”Mener ministeren, at det er rimeligt, at GDA-mærkning på produkter, der er rettet mod 

børn, angiver det daglige anbefalede sukkerforbrug i forhold til en voksen mand?” 

  

Svar 

Som anført i min besvarelse af spørgsmål 127 mener jeg, det er fornuftigt ud fra en 

gennemsnitsbetragtning at tage afsæt i ét konkret referenceindtag, så længe dette 

anvendes konsekvent i mærkningen, så forbrugeren kan sammenligne forskellige 

produkter. Den GDA-mærkning, som industrien har valgt at anvende i Danmark, er, 

efter hvad jeg har fået oplyst, baseret på en voksen kvindes daglige reference indtag.  

 

Angivelsen af dagligt referenceindtag må ikke vildlede forbrugerne. Det skal derfor 

tydeligt fremgå af mærkningen, på hvilken baggrund det angivne referenceindtag er 

beregnet, så mærkningen ikke misforstås. 
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